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                      Bilaga 2a   Ansökan Fiskevårdsbidrag 2023, Projekt ”Fokus Vombsjön” 

 Bilaga 2b   Bilaga till ansökan om fiskevårdsbidrag för: ”Lekområden i   

Torpsbäckens nedre del och Vombsjöns östra strand”.  
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  Bilaga 4  Årsredovisning 2022. 

  Bilaga 5  Utökning av personal på vattenrådens kansli. 

   

 

Närvarande:  

 

Ledamöter: 

Kommunrepresentanter: 

Eva Nielsen Osterman  Sjöbo kommun 

Annika Söderman  Eslövs kommun 

Mikael Ulvholt  Hörby kommun 

Helena Björn  Lomma kommun, digitalt  

Therese Parodi  Tomelilla kommun 

Åsa Abrahamsson  Höörs kommun, digitalt 

  

  

Företag/industrier: 

Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten  

Susanne Johansson  VA SYD, digitalt, kl 9-10, 11-12 

 

Ersättare: 

Kommunrepresentanter: 

Pia Fröjd  Sjöbo kommun 

Lin Linde  Lunds kommun, digitalt 

 

Adjungerade:  
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 Håkan Björklund  Ekologigruppen, digitalt, kl 10:08 

 

Övriga: 

 Christian Alsterberg  Projekt Fokus Vombsjön, Sydvatten 

Emma Enström    Doktorand, SVR, Lunds universitet 

 

  

 

  

Eva Nielsen Osterman hälsar alla välkomna klockan 09:09 

 

 § 1. Val av justerare   

 

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att välja Mikael Ulvholt till justerare 

 

 

 § 2. Dagordningen 

   

  Föregående protokoll: beredningsgruppen 2022-11-17 

 

Följande tillägg görs till dagordningen: 

 

§ 6. Vattenförvaltning: Samråd för den havsbaserade vindkraftsparken Triton, med 

ledningsdragning genom Björka översilningsanläggning. 

 

§ 6. Vattenförvaltning: ”Övrigt” - Val av nya ledamöter. 

 

§ 10. Övriga frågor 

§ 10.1. Hörby kommun undrar vilka rutiner som våra andra kommuner har 

angående utskick till styrelsemöten och årsmöten från vattenrådet.  

 

§ 10.2. Orsakerna till onormalt höga mängder av deformerade skal hos kiselalger i 

Bråån. Länsstyrelsen rekommenderar att KVR gör utredning. 

 

§ 10.3. Anmälningar till möten. 

 

§ 10.4. Helena Björns fråga. 

 

 

  Beredningsgruppen beslutar: 

- Att godkänna dagordningen med tilläggen, samt  

- att lägga föregående protokoll till handlingarna.  
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 § 3.  Vattenvårdsprogram Kävlingeån 

 

• Aktuella åtgärder           Bilaga 1 

Filip Hvitlock, konsult, ger lägesrapport för pågående projekt  

Synpunkter och frågor: 

Projektering Hejdeholm: att bryta upp 700 meter kulvert – kostnad 1,7 M kr/ha 

(pris som är omräknat för jämförelse med våtmarkshektar).  

Entreprenadkostnad ca 850 Tkr + konsultkostnad ca 150 Tkr. 

Florence: Hur resonerar man kring detta pris då näringsrening är låg; högsta 

biologiska värdet gäller havsöring, som redan kan vandra genom kulverten; 

rekreationsvärden kan vara tveksamma och det kan bli ökad erosion? 

Helena: Hur har ekosystemtjänstvärden beräknats? Har ni använt utredningen 

om ekosystemtjänster¹ ² som Höje å vattenråd använder i sin verksamhet? 

Filip: ekosystemtjänster har inte bedömts. 

Helena: HVR har beslutat att använda en samhällsekonomisk analys för ranking 

av projekt. Finns det ett sådant beslut i KVR? I Lomma kommun använder vi 

dessutom en värderos-analys i vår fysiska planering för att synliggöra graden av 

nytta för olika projekt, så att det blir tydligt för politiken varför vi väljer en viss 

prio-ordning. Jag kan visa detta vid tillfälle. 

Florence: jag kollar upp om KVR har beslutat att använda den 

samhällsekonomiska analysen för ranking av projekt. 

Annika: hur ska detta finansieras? 

Filip: LONA-ansökan gjordes december 2022 – besked våren 2023. 

Magdalena: finns underhållskostnader eller blir det kostnadsfri återgång till det 

naturliga? 

Filip: nej, det blir inga underhållskostnader. Bete planeras. 

 

¹ ”Helhetsperspektiv Höje å - Värdering av och åtgärdsförslag för 

ekosystemtjänster.” https://hojea.se/helhetsperspektiv-hoje-a/ 

 

² ”Köp av ekosystemtjänster - Går det att köpa ekosystemtjänster som 

produceras av konstruerade vattenvårdsåtgärder?” 
http://hojea.se/wp-content/uploads/2020/11/K%C3%B6p-av-
ekosystemtj%C3%A4nster_SLUTVERSION-201007.pdf 
 

 

Projekt 856 Blentarp 14:2 

Pia: Detta är på Sjöbo kommuns infiltrationsområde för vattentäkt. Man har 

redan idag problem med bekämpningsmedel i dricksvattnet och vill inte förvärra 

det. Vi vill inte riskera att det blir en damm som kan översvämma täkten och 

föra dit bekämpningsmedel. 

Pia och Filip ska prata mer om detta, innan eventuell ytterligare projektering 

fortsätter.  

 

• Fokus Vombsjön                                                                   Bilaga 2a-b                                    

 

Håkan Björklund, konsult, presenterar ett förslag på 12 hektar lekområden för 

gädda med flera fiskar samt förslag på åtgärder av vandringshinder. 
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Projektledare Christian Alsterberg berättar om ansökan om fiskvårdsmedel 

inklusive förslag på medfinansiering från Vattenrådet.  

 

Emma Enström, ny doktorand, Sweden Water Research, Lunds universitet, 

presenterar sig och sitt doktorandarbete ”Vattenpolicy för samverkan i 

avrinningsområden”. Emma kommer att göra studier i både Kävlingeåns och 

Lagans avrinningsområde (vid sjön Bolmen). Bakgrunden är att 

vattenresurserna behöver hanteras bortom dagens administrativa gränser; att 

det finns brister i koordinering och att organisatoriska lösningar behövs.  

Syftet är att få en förståelse för dagens vattenförvaltning och hur den framtida 

kan se ut. Studien utförs genom att kartlägga samverkan mellan olika aktörer 

och utifrån erfarenheterna se vilka styrmedel som kan användas. 

 

Helena: Vilka ska intervjuas? 

Christian: det är inte klart än. 

Helena: Det är viktigt att man går ut med detta innan man ställer frågan till 

kommunerna – så att man förstår vad man har för nytta av projektet och 

intervjuerna. 

Christian: Jag lovar att det ska vara genomtänkt. 

 

 

• Slutrapport Gestaltningsprogram ”Rekreation med fokus på vatten, lek och 

biologisk mångfald, Veberöd, 2022”   

          Bilaga 3a-e 

 

Vattenrådet har finansierat ett projekt för byutveckling i Veberöd: ”Rekreation 

med fokus på vatten, lek och biologisk mångfald, Veberöd, 2022.” 

Hugo Settergren och Elin Fänge från ”Vildmarkitekterna” redovisar.  

Jan Malmgren, från ”Byutveckling AB” i Veberöd, är med och lyssnar på 

redovisningen. 

  

     

  Beredningsgruppen beslutar: 

- Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 

planering, utom projektförslaget 856 Blentarp 14:2. Projekteringen för detta 

avbryts tills vidare. Pia Fröjd, Sjöbo kommun och Filip Hvitlock, konsult, ska 

först diskutera problematiken med dricksvattentäkt och risker med transporter 

av bekämpningsmedel till dricksvattnet från den planerade våtmarken. 

Minnesanteckningar av diskussionen skickas till vattenrådet; 

 

- Att, till fiskevårdsprojektet inom projekt Fokus Vombsjön, föreslå för styrelsen 

att godkänna medfinansiering med 830 700 kronor i fiskevårdsansökan, enligt 

bilaga 2a och bilaga 2b, under förutsättning att vattenrådets ekonomi tillåter 

det; 

 

- Att föreslå för styrelsen att godkänna ”Vildmarkitekternas” slutrapport;  

 

- Att lägga övrig information till handlingarna. 
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 § 4. Anmälningar  

   

• Ny ordförande i Beredningsgruppen 2023: Eva Nielsen Osterman 

• Vikarie i Beredningsgruppen 2023: Hjalmar Åhrén ordinarie ledamot, Lunds kommun  

• Vikarie i Beredningsgruppen 2023: Pia Fröjd, ersättare, Sjöbo kommun  

• Ordinarie ledamot i Beredningsgruppen, Mikael Ulvholt, Hörby kommun, är tillbaka. 

• Ersättare i Beredningsgruppen Karolina Allu, Hörby kommun, har slutat sin tjänst. 

• Styrelsens protokoll 2022-09-30 

• Styrelsens protokoll 2022-12-08 

• Beslut från Skatteverket, om årlig beskattning 

• Anders Johanssons ansökan - Återförvisat för ny handläggning -Ansökan om 

tillstånd till miljöfarlig verksamhet för utökad djurhållning, Lunds kommun  

fastigheterna Vomb 1:3, Kungsholmen 1:1 samt del av Silvåkra 1:34. 

Länsstyrelsen Skåne 551-8940-2022. 

• Stena Recycling AB:s ansökan om tillstånd till miljöfarlig verksamhet för hantering av 

avfall, Eslövs kommun. Länsstyrelsen Skåne, 551-39273-2021. 

• Anmälan om ändring av verksamhet för Löberöd avloppsreningsverk, Vieröd 1:20, 

21/01030, Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen, Eslövs kommun. Ombyggnad 

av befintligt ARV med ny byggnad för utökad rening. 

• Protokollsutdrag från Lunds kommun, 2022-12-07, nominering av ledamot och 

ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och ersättare till Kävlingeåns 

vattenråds ordinarie och extra årsstämmor för perioden fram till och med ordinarie 

årsstämma 2027. 

• Anmälan av avloppsreningsverk Harlösa 60:1, Eslövs kommun, 2022-08-22 

• Ansökan om tillstånd till miljöfarlig verksamhet, Tunbyholms Fisk AB, för fiskodling 

för fortsatt djurkremationsverksamhet, Tunbyholm 1:17, Tomelilla kommun. 22022-

08-26, Länsstyrelsen, 551-48597-2021.                    

 

   

  Beredningsgruppen beslutar: 

- Att lägga anmälningarna till handlingarna. 

 

 

 

  

 § 5.  Årsredovisning 2022          Bilaga 4  

                  Florence presenterar verksamhetsberättelsen. Tillägg av publikationer: 

 

• Konkretisering av vattendirektivet och vad det innebär för 

vattenförvaltningsarbetet med Vombsjön; 

• Yrkesfiskets fångststatistik – sammanställning av fångstprotokoll och äldre 

fångstdata mellan 1962-2020; 

• Inventering av strandvegetation vid Vombsjön 2022; 

• Åtgärdsprogram inom vattenförvaltning – förutsättningar för utveckling av en 

lokalt anpassad förvaltningsplan för Vombsjön (exjobb); 

• Åtgärdsuppföljning inom vattenförvaltning – praktisk implementering av lokalt 

förvaltningsarbete vid Vombsjön (exjobb). 
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  Beredningsgruppen beslutar: 

- Att godkänna förslaget på verksamhetsberättelse för 2022.  

 

 

 § 6.  Vattenförvaltning 

 

  Remisser och samråd 

➢ Remiss gällande nytt avloppsreningsverk i Löberöd, Eslövs kommun, 

Miljö- och samhällsbyggnad, gällande påverkan på miljökvalitetsnormer. Svar 

senast 2023-01-09. 
 

➢ Remiss angående Anders Johanssons Ansökan om tillstånd till miljöfarlig 

verksamhet för utökad djurhållning, Lunds kommun, fastigheterna Vomb 1:3, 

Kungsholmen 1:1 samt del av Silvåkra 1:34. Länsstyrelsen. Ansökan - 

Återförvisat för ny handläggning. Svar senast 2023-01-13. 
 

➢ Remiss avseende Stena Recycling AB:s Ansökan om tillstånd till miljöfarlig 

verksamhet för hantering av avfall, Eslövs kommun. Länsstyrelsen.  

Svar senast 2023-01-20. 

 

➢ Samråd för den havsbaserade vindkraftsparken Triton (Svar senast 23-02-17). 

Tritonia Nät AB planerar att anlägga en elförbindelse mellan vindpark Triton, 

22 km från sydkusten och det svenska transmissionsnätet. Anslutningen 

planeras genom ett nytt stationsområde väster om Hurva stationsområde i 

Hörby kommun. Utredningskorridoren berör framför allt Ystad kommun, Sjöbo 

kommun och Hörby kommun. Det västra utredningsförslaget kommer att beröra 

vattenrådets översilningsanläggning i Björka (där kabeldragningen kommer 

att kräva en schaktbredd på 27 - 45 m; djup 1 – 1,5 meter).  

Sjöbo Strategienhet kommer att ha en samrådsdialog med Tritonia Nät AB och 

WSP den 27/1, för att lämna synpunkter på det västra utredningsförslaget. 

Eva har frågat konsulten, Tette Alström, om den föreslagna kabeldragningen 

kommer att påverka funktionen av översilningsanläggningen.  

Svar: det kan den göra, om man inte kan trycka ledningarna djupt under 

markytan. Det finns alltid möjlighet att trycka ledningarna under markytan men 

det görs endast i specialfall och innebär en dyr kostnad.  

Hörby kommun har framfört önskemål om ett dialogmöte med Sjöbo kommun. 

Ystad kommun har bjudit in samtliga till ett möte den 24/1. 

 

Övrigt 

 

➢ Val av nya ledamöter 

En fråga ställdes till Beredningsgruppen: - Är det korrekt, kan man i 

demokratisk ordning ha en ordförande som inte är folkvald?  

Helena: det är vad som står i stadgarna som är viktigt. En annan fråga gäller 

arvodesersättning. Man måste ha ett politiskt uppdrag för att få arvode, annars 

måste man vara villig att jobba gratis. 
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Åsa: Angående möjligheten för en ordförande att återkoppla till politiken om 

vad som händer i vattenrådet: En ordförande, utan politiskt förtroende, blir som 

en liten ö, som inte har politiken bakom sig. 

   

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att lägga informationen till handlingarna. 

 

 

 

 § 7.  Recipientkontroll 

Upphandlat recipientkontrollprogram går ut i december år 2023. Mötet diskuterar 

hur vi ska se över samtliga provpunkter när vi planerar det nya programmet för 

recipientkontroll: dels utvärdera recipientkontrollen 2021 – 2022, dels lägga upp 

hur arbetet ska utföras för att ta fram ett nytt kontrollprogram för 2024 - 2026. 

 

Eva: KVR bör synkronisera kontrollprogrammen med vattendirektivets 6-

årscykler, exempelvis att upphandlingarna ska följa dessa på 3+3 år; 

Susanne: vattenrådet bör ge en konsult i uppdrag att redovisa varför provpunkterna 

finns och om dessa är representativa vid en statusklassning. VA SYD anser att 

endast dessa provtagningspunkter ska redovisas till IVL. Länsstyrelsen hänvisar 

till verksamhetsutövaren att redovisa detta – Därför bör KVR utreda vilka 

provtagningspunkter som är aktuella för statusklassning, annars kan länsstyrelsen 

hindra verksamhetsutövaren.  

 

Pia: alla provtagningspunkter diskuterades vid förra upphandlingen. Därför blir det 

inget jättearbete att beskriva punkterna. De punkter som ”ligger mitt emellan” 

behöver utvärderas.  

Christian (som var med och tog fram förra kontrollprogrammet) och Pia: bedömer 

att det skulle ta en person att utföra arbetet under några arbetsdagar. 

Karl: frågar mötet om medel kan tas från vattenvårdsprogrammet till detta. 

Pia och Christian: anser att kostnaderna för detta inte behöver tas från 

recipientkontrollen. 
 

                  Beredningsgruppen beslutar: 

- Att alla verksamhetsutövarna bjuds in till att lämna synpunkter på hur 

recipientkontrollen varit 2021 – 2022 och önskemål till kommande 

kontrollprogram, inom cirka tre veckor (senast 7 februari); 

- Att en arbetsgrupp med representanter från kommuner, länsstyrelse, 

verksamhetsutövare och vattenrådets kansli bildas med Pia, Susanne, Pardis 

och Florence, med flera som vill vara med – som träffas den 8 februari för att 

diskutera och sammanställa de inkomna synpunkterna; 

- Att detta utkast till nytt kontrollprogram går ut på remiss till alla 

verksamhetsutövare, kommuner, länsstyrelse med svarstid senast tisdag 21 

februari; 

- Att arbetsgruppen träffas igen för att titta på remissvaren (ca den 22-23/2). 

och utforma förslag kontrollprogram, som ska gå med i kallelsen 27/2 till nästa 

beredningsgruppsmöte den 8 mars;  
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- Att ge Ekologigruppen i uppdrag att redovisa varför provpunkterna finns 

och att beskriva vilka provtagningspunkter som är representativa vid en 

statusklassning;  

- Att lägga övrig information till handlingarna. 

 

 

 § 8. Utökning av kanslitjänst 

  Önskemålet angående att utöka kansliet med en tjänst med fördelning 50% för 

Kävlingeåns vattenråd och 50% för Höje å vattenråd diskuteras. Mötet diskuterar 

även motiven.  

 

   Helena: jag har gjort en egen arbetsbeskrivning av min tjänst - för att tydliggöra 

för chefer; för att man inte alltid är synlig; för att man är ifrågasatt; det är också 

viktigt med en arbetsbeskrivning för att långsiktigt säkerställa kompetensen inom 

vattenrådet; för att när man får nya medarbetare kunna ha en tydlighet i 

arbetsuppgifterna. 

   Karl: enligt tidsplan till stämman bör beslut fattas av styrelsen i februari. 

   Helena: ska styrelsen ha synpunkter på arbetsfördelningen? Detta är klart inom 

HVR. Kommer styrelsen i KVR att vilja ha åsikter om fördelning av 

arbetsuppgifter? 

   Pia: frågan för styrelsen är om det ska till en tjänst eller inte. 

   Åsa: angående finansiering av tjänsten – hur stor del av halvtidstjänsten grundar 

man på LONA? LONA är ju mycket osäkert, beroende på politik. 

   Eva: vi jobbar i 6-års avtal, nu fram till 2027. Vi vet inte om verksamheten är kvar 

efter det året, vilket man bör ha i åtanke. 

   Magdalena: det är en svår situation, är det rätt tillfälle nu? Hur tänkte HVR? 

   Karl: styrelsen i HVR är positiv. Ursprungsförslaget var en heltidstjänst 

ytterligare för HVR. Nu är man beredd att dela med KVR. 

   Helena: det finns skillnader i typen av projekt som man arbetar med. HVR jobbar 

med alla typer av vattenprojekt och innovation. AU var mycket positiva, man vill 

mer; man vill hitta lösningar vid exploatering; vill jobba med sedimenttransporter, 

plastföroreningar etc; vill inte bara hålla på med traditionella vattenvårdsprojekt. 

   Karl: HVR vill använda de sparade pengarna. HVR vill anställa ytterligare en 

person för att höja arbetstakten. 

   Helena: tycker att vi kallar till ett nytt möte via Teamsmöte, för enbart denna fråga 

och skickar ut en ”doodle”. 

   

 

  Beredningsgruppen beslutar 

- att bordlägga frågan och kalla Beredningsgruppen till ett Teamsmöte, för att 

diskutera enbart denna fråga och att kansliet skickar ut en ”doodle” till detta. 

- att beredningsgruppen skickar in förslag på förberedelser inför Teams-mötet 

till kansliet. 
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§ 9.  Sammanträdestider - alla tillfällen klockan 9.00 – 12.00 

 

  2023 

•  Beredningsgruppen, onsdagar:  

8/3   Tomelilla 

6/9   Lund 

15/11  Eslöv 

 

• Styrelsemöten, torsdagar: 

16/2  Höör 

20/4  Tomelilla 

28/9  Hörby 

7/12  Lund (då Lomma kommunhus, ska rivas) 

  

➢ Stämma 24 maj Södra Sandby, Kulturhuset ”Trycket” 

 

samt konstituerande styrelsemöte och gemensam lunch.  

Därefter görs studiebesök till Vattenrådets nyanlagda våtmark i Sandby. 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att lägga informationen till handlingarna. 

 

 

§ 10. Övriga frågor                      

10.1 Hörby kommun undrar vilka rutiner som andra medlemskommuner har 

angående utskick till vattenrådets styrelsemöten. 

 

Det är inga andra kommuner som diarieför kallelser och protokoll till vattenrådets 

styrelsemöten. Det är offentliga handlingar genom att protokollen läggs in på 

vattenrådets hemsida. 
 

10.2 Undersökning av orsaker till deformerade skal hos kiselalgerna i Bråån. 

 

Länsstyrelsen rekommenderar KVR att undersöka orsakerna till de onormalt höga 

mängder av deformerade skal hos kiselalgerna, som indikerar höga halter av 

utsläpp av bland annat bekämpningsmedel till Bråån. 

 

Annika: Miljöförvaltningen i Eslöv har inte fått information om olyckshändelser 

med utsläpp till Bråån. Där finns emellertid en flygplats men inga verksamheter 

som har avlopp ut i ån. 

Åsa: Biträdande miljöchef i Höörs kommun, har konstaterat att där finns en stor 

gård i delavrinningsområdet, som använder bekämpningsmedel. Därifrån finns 

emellertid inga rapporter om onormala utsläppshändelser. 

Magdalena: Varför vänder sig länsstyrelsen till KVR med detta? Det är en uppgift 

för tillsynsmyndigheten.  

 

Assently: ca296f7b753c1c1499f75a8020dbe723b3c369ae4d9e3600d413657c4892954d9da69b8f96fd4cc5804854e1146e31d85705169f21b3fb5a8ae66d39586fdf11



 

10 

 

§ 10.3 Anmälningar till beredningsgruppens möten 

Eva: Om man anmäler sig till Beredningsgruppens möten, då kan man förvänta sig 

att den personen medverkar och att man till den beställer fika etc. 

Mötet är enigt om detta.  

 

§ 10.4 Helena Björns fråga. 

Helenas fråga ajourneras till nästa möte. 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

- Att lägga övrig information till handlingarna 

 

 

 

Lund som ovan 

 

 

Florence Eberhardt 

Samordnare 

 

 

 

 

Justeras:                     Justeras: 

 

 

 

Eva Nielsen Osterman Mikael Ulvholt 

Sjöbo kommun Hörby kommun 

mötesordförande justerare 

 

 

 

 

 

Assently: ca296f7b753c1c1499f75a8020dbe723b3c369ae4d9e3600d413657c4892954d9da69b8f96fd4cc5804854e1146e31d85705169f21b3fb5a8ae66d39586fdf11



Följande handlingar har undertecknats den 27 februari 2023
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PROTOKOLL 



 



2023-01-18 



  



BEREDNINGSGRUPPEN FÖR 



KÄVLINGEÅNS VATTENRÅD 



 



Tid: Torsdagen den 18 januari 2023, klockan 9.00 



 



Plats: Sjöbo, Ommavägen 30, Tekniska enheten. 



 



Bilagor:   Bilaga 1  Aktuella åtgärder inom vattenvårdsprogrammet  



                      Bilaga 2a   Ansökan Fiskevårdsbidrag 2023, Projekt ”Fokus Vombsjön” 



 Bilaga 2b   Bilaga till ansökan om fiskevårdsbidrag för: ”Lekområden i   



Torpsbäckens nedre del och Vombsjöns östra strand”.  



   Bilaga 3a-e   Slutrapport Veberödprojektet, Vildmarkitekterna   



  Bilaga 4  Årsredovisning 2022. 



  Bilaga 5  Utökning av personal på vattenrådens kansli. 



   



 



Närvarande:  



 



Ledamöter: 



Kommunrepresentanter: 



Eva Nielsen Osterman  Sjöbo kommun 



Annika Söderman  Eslövs kommun 



Mikael Ulvholt  Hörby kommun 



Helena Björn  Lomma kommun, digitalt  



Therese Parodi  Tomelilla kommun 



Åsa Abrahamsson  Höörs kommun, digitalt 



  



  



Företag/industrier: 



Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten  



Susanne Johansson  VA SYD, digitalt, kl 9-10, 11-12 



 



Ersättare: 



Kommunrepresentanter: 



Pia Fröjd  Sjöbo kommun 



Lin Linde  Lunds kommun, digitalt 



 



Adjungerade:  



Florence Eberhardt  Vattenrådssamordnare  



Karl Asp   Vattenrådssamordnare  



 



Konsult: 



 Filip Hvitlock  Ekologigruppen, kl 9.16-10.08 
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 Håkan Björklund  Ekologigruppen, digitalt, kl 10:08 



 



Övriga: 



 Christian Alsterberg  Projekt Fokus Vombsjön, Sydvatten 



Emma Enström    Doktorand, SVR, Lunds universitet 



 



  



 



  



Eva Nielsen Osterman hälsar alla välkomna klockan 09:09 



 



 § 1. Val av justerare   



 



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att välja Mikael Ulvholt till justerare 



 



 



 § 2. Dagordningen 



   



  Föregående protokoll: beredningsgruppen 2022-11-17 



 



Följande tillägg görs till dagordningen: 



 



§ 6. Vattenförvaltning: Samråd för den havsbaserade vindkraftsparken Triton, med 



ledningsdragning genom Björka översilningsanläggning. 



 



§ 6. Vattenförvaltning: ”Övrigt” - Val av nya ledamöter. 



 



§ 10. Övriga frågor 



§ 10.1. Hörby kommun undrar vilka rutiner som våra andra kommuner har 



angående utskick till styrelsemöten och årsmöten från vattenrådet.  



 



§ 10.2. Orsakerna till onormalt höga mängder av deformerade skal hos kiselalger i 



Bråån. Länsstyrelsen rekommenderar att KVR gör utredning. 



 



§ 10.3. Anmälningar till möten. 



 



§ 10.4. Helena Björns fråga. 



 



 



  Beredningsgruppen beslutar: 



- Att godkänna dagordningen med tilläggen, samt  



- att lägga föregående protokoll till handlingarna.  
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 § 3.  Vattenvårdsprogram Kävlingeån 



 



• Aktuella åtgärder           Bilaga 1 



Filip Hvitlock, konsult, ger lägesrapport för pågående projekt  



Synpunkter och frågor: 



Projektering Hejdeholm: att bryta upp 700 meter kulvert – kostnad 1,7 M kr/ha 



(pris som är omräknat för jämförelse med våtmarkshektar).  



Entreprenadkostnad ca 850 Tkr + konsultkostnad ca 150 Tkr. 



Florence: Hur resonerar man kring detta pris då näringsrening är låg; högsta 



biologiska värdet gäller havsöring, som redan kan vandra genom kulverten; 



rekreationsvärden kan vara tveksamma och det kan bli ökad erosion? 



Helena: Hur har ekosystemtjänstvärden beräknats? Har ni använt utredningen 



om ekosystemtjänster¹ ² som Höje å vattenråd använder i sin verksamhet? 



Filip: ekosystemtjänster har inte bedömts. 



Helena: HVR har beslutat att använda en samhällsekonomisk analys för ranking 



av projekt. Finns det ett sådant beslut i KVR? I Lomma kommun använder vi 



dessutom en värderos-analys i vår fysiska planering för att synliggöra graden av 



nytta för olika projekt, så att det blir tydligt för politiken varför vi väljer en viss 



prio-ordning. Jag kan visa detta vid tillfälle. 



Florence: jag kollar upp om KVR har beslutat att använda den 



samhällsekonomiska analysen för ranking av projekt. 



Annika: hur ska detta finansieras? 



Filip: LONA-ansökan gjordes december 2022 – besked våren 2023. 



Magdalena: finns underhållskostnader eller blir det kostnadsfri återgång till det 



naturliga? 



Filip: nej, det blir inga underhållskostnader. Bete planeras. 



 



¹ ”Helhetsperspektiv Höje å - Värdering av och åtgärdsförslag för 



ekosystemtjänster.” https://hojea.se/helhetsperspektiv-hoje-a/ 



 



² ”Köp av ekosystemtjänster - Går det att köpa ekosystemtjänster som 



produceras av konstruerade vattenvårdsåtgärder?” 
http://hojea.se/wp-content/uploads/2020/11/K%C3%B6p-av-
ekosystemtj%C3%A4nster_SLUTVERSION-201007.pdf 
 



 



Projekt 856 Blentarp 14:2 



Pia: Detta är på Sjöbo kommuns infiltrationsområde för vattentäkt. Man har 



redan idag problem med bekämpningsmedel i dricksvattnet och vill inte förvärra 



det. Vi vill inte riskera att det blir en damm som kan översvämma täkten och 



föra dit bekämpningsmedel. 



Pia och Filip ska prata mer om detta, innan eventuell ytterligare projektering 



fortsätter.  



 



• Fokus Vombsjön                                                                   Bilaga 2a-b                                    



 



Håkan Björklund, konsult, presenterar ett förslag på 12 hektar lekområden för 



gädda med flera fiskar samt förslag på åtgärder av vandringshinder. 





https://hojea.se/helhetsperspektiv-hoje-a/


http://hojea.se/wp-content/uploads/2020/11/K%C3%B6p-av-ekosystemtj%C3%A4nster_SLUTVERSION-201007.pdf


http://hojea.se/wp-content/uploads/2020/11/K%C3%B6p-av-ekosystemtj%C3%A4nster_SLUTVERSION-201007.pdf
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Projektledare Christian Alsterberg berättar om ansökan om fiskvårdsmedel 



inklusive förslag på medfinansiering från Vattenrådet.  



 



Emma Enström, ny doktorand, Sweden Water Research, Lunds universitet, 



presenterar sig och sitt doktorandarbete ”Vattenpolicy för samverkan i 



avrinningsområden”. Emma kommer att göra studier i både Kävlingeåns och 



Lagans avrinningsområde (vid sjön Bolmen). Bakgrunden är att 



vattenresurserna behöver hanteras bortom dagens administrativa gränser; att 



det finns brister i koordinering och att organisatoriska lösningar behövs.  



Syftet är att få en förståelse för dagens vattenförvaltning och hur den framtida 



kan se ut. Studien utförs genom att kartlägga samverkan mellan olika aktörer 



och utifrån erfarenheterna se vilka styrmedel som kan användas. 



 



Helena: Vilka ska intervjuas? 



Christian: det är inte klart än. 



Helena: Det är viktigt att man går ut med detta innan man ställer frågan till 



kommunerna – så att man förstår vad man har för nytta av projektet och 



intervjuerna. 



Christian: Jag lovar att det ska vara genomtänkt. 



 



 



• Slutrapport Gestaltningsprogram ”Rekreation med fokus på vatten, lek och 



biologisk mångfald, Veberöd, 2022”   



          Bilaga 3a-e 



 



Vattenrådet har finansierat ett projekt för byutveckling i Veberöd: ”Rekreation 



med fokus på vatten, lek och biologisk mångfald, Veberöd, 2022.” 



Hugo Settergren och Elin Fänge från ”Vildmarkitekterna” redovisar.  



Jan Malmgren, från ”Byutveckling AB” i Veberöd, är med och lyssnar på 



redovisningen. 



  



     



  Beredningsgruppen beslutar: 



- Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 



planering, utom projektförslaget 856 Blentarp 14:2. Projekteringen för detta 



avbryts tills vidare. Pia Fröjd, Sjöbo kommun och Filip Hvitlock, konsult, ska 



först diskutera problematiken med dricksvattentäkt och risker med transporter 



av bekämpningsmedel till dricksvattnet från den planerade våtmarken. 



Minnesanteckningar av diskussionen skickas till vattenrådet; 



 



- Att, till fiskevårdsprojektet inom projekt Fokus Vombsjön, föreslå för styrelsen 



att godkänna medfinansiering med 830 700 kronor i fiskevårdsansökan, enligt 



bilaga 2a och bilaga 2b, under förutsättning att vattenrådets ekonomi tillåter 



det; 



 



- Att föreslå för styrelsen att godkänna ”Vildmarkitekternas” slutrapport;  



 



- Att lägga övrig information till handlingarna. 
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 § 4. Anmälningar  



   



• Ny ordförande i Beredningsgruppen 2023: Eva Nielsen Osterman 



• Vikarie i Beredningsgruppen 2023: Hjalmar Åhrén ordinarie ledamot, Lunds kommun  



• Vikarie i Beredningsgruppen 2023: Pia Fröjd, ersättare, Sjöbo kommun  



• Ordinarie ledamot i Beredningsgruppen, Mikael Ulvholt, Hörby kommun, är tillbaka. 



• Ersättare i Beredningsgruppen Karolina Allu, Hörby kommun, har slutat sin tjänst. 



• Styrelsens protokoll 2022-09-30 



• Styrelsens protokoll 2022-12-08 



• Beslut från Skatteverket, om årlig beskattning 



• Anders Johanssons ansökan - Återförvisat för ny handläggning -Ansökan om 



tillstånd till miljöfarlig verksamhet för utökad djurhållning, Lunds kommun  



fastigheterna Vomb 1:3, Kungsholmen 1:1 samt del av Silvåkra 1:34. 



Länsstyrelsen Skåne 551-8940-2022. 



• Stena Recycling AB:s ansökan om tillstånd till miljöfarlig verksamhet för hantering av 



avfall, Eslövs kommun. Länsstyrelsen Skåne, 551-39273-2021. 



• Anmälan om ändring av verksamhet för Löberöd avloppsreningsverk, Vieröd 1:20, 



21/01030, Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen, Eslövs kommun. Ombyggnad 



av befintligt ARV med ny byggnad för utökad rening. 



• Protokollsutdrag från Lunds kommun, 2022-12-07, nominering av ledamot och 



ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och ersättare till Kävlingeåns 



vattenråds ordinarie och extra årsstämmor för perioden fram till och med ordinarie 



årsstämma 2027. 



• Anmälan av avloppsreningsverk Harlösa 60:1, Eslövs kommun, 2022-08-22 



• Ansökan om tillstånd till miljöfarlig verksamhet, Tunbyholms Fisk AB, för fiskodling 



för fortsatt djurkremationsverksamhet, Tunbyholm 1:17, Tomelilla kommun. 22022-



08-26, Länsstyrelsen, 551-48597-2021.                    



 



   



  Beredningsgruppen beslutar: 



- Att lägga anmälningarna till handlingarna. 



 



 



 



  



 § 5.  Årsredovisning 2022          Bilaga 4  



                  Florence presenterar verksamhetsberättelsen. Tillägg av publikationer: 



 



• Konkretisering av vattendirektivet och vad det innebär för 



vattenförvaltningsarbetet med Vombsjön; 



• Yrkesfiskets fångststatistik – sammanställning av fångstprotokoll och äldre 



fångstdata mellan 1962-2020; 



• Inventering av strandvegetation vid Vombsjön 2022; 



• Åtgärdsprogram inom vattenförvaltning – förutsättningar för utveckling av en 



lokalt anpassad förvaltningsplan för Vombsjön (exjobb); 



• Åtgärdsuppföljning inom vattenförvaltning – praktisk implementering av lokalt 



förvaltningsarbete vid Vombsjön (exjobb). 
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  Beredningsgruppen beslutar: 



- Att godkänna förslaget på verksamhetsberättelse för 2022.  



 



 



 § 6.  Vattenförvaltning 



 



  Remisser och samråd 



➢ Remiss gällande nytt avloppsreningsverk i Löberöd, Eslövs kommun, 



Miljö- och samhällsbyggnad, gällande påverkan på miljökvalitetsnormer. Svar 



senast 2023-01-09. 
 



➢ Remiss angående Anders Johanssons Ansökan om tillstånd till miljöfarlig 



verksamhet för utökad djurhållning, Lunds kommun, fastigheterna Vomb 1:3, 



Kungsholmen 1:1 samt del av Silvåkra 1:34. Länsstyrelsen. Ansökan - 



Återförvisat för ny handläggning. Svar senast 2023-01-13. 
 



➢ Remiss avseende Stena Recycling AB:s Ansökan om tillstånd till miljöfarlig 



verksamhet för hantering av avfall, Eslövs kommun. Länsstyrelsen.  



Svar senast 2023-01-20. 



 



➢ Samråd för den havsbaserade vindkraftsparken Triton (Svar senast 23-02-17). 



Tritonia Nät AB planerar att anlägga en elförbindelse mellan vindpark Triton, 



22 km från sydkusten och det svenska transmissionsnätet. Anslutningen 



planeras genom ett nytt stationsområde väster om Hurva stationsområde i 



Hörby kommun. Utredningskorridoren berör framför allt Ystad kommun, Sjöbo 



kommun och Hörby kommun. Det västra utredningsförslaget kommer att beröra 



vattenrådets översilningsanläggning i Björka (där kabeldragningen kommer 



att kräva en schaktbredd på 27 - 45 m; djup 1 – 1,5 meter).  



Sjöbo Strategienhet kommer att ha en samrådsdialog med Tritonia Nät AB och 



WSP den 27/1, för att lämna synpunkter på det västra utredningsförslaget. 



Eva har frågat konsulten, Tette Alström, om den föreslagna kabeldragningen 



kommer att påverka funktionen av översilningsanläggningen.  



Svar: det kan den göra, om man inte kan trycka ledningarna djupt under 



markytan. Det finns alltid möjlighet att trycka ledningarna under markytan men 



det görs endast i specialfall och innebär en dyr kostnad.  



Hörby kommun har framfört önskemål om ett dialogmöte med Sjöbo kommun. 



Ystad kommun har bjudit in samtliga till ett möte den 24/1. 



 



Övrigt 



 



➢ Val av nya ledamöter 



En fråga ställdes till Beredningsgruppen: - Är det korrekt, kan man i 



demokratisk ordning ha en ordförande som inte är folkvald?  



Helena: det är vad som står i stadgarna som är viktigt. En annan fråga gäller 



arvodesersättning. Man måste ha ett politiskt uppdrag för att få arvode, annars 



måste man vara villig att jobba gratis. 
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Åsa: Angående möjligheten för en ordförande att återkoppla till politiken om 



vad som händer i vattenrådet: En ordförande, utan politiskt förtroende, blir som 



en liten ö, som inte har politiken bakom sig. 



   



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att lägga informationen till handlingarna. 



 



 



 



 § 7.  Recipientkontroll 



Upphandlat recipientkontrollprogram går ut i december år 2023. Mötet diskuterar 



hur vi ska se över samtliga provpunkter när vi planerar det nya programmet för 



recipientkontroll: dels utvärdera recipientkontrollen 2021 – 2022, dels lägga upp 



hur arbetet ska utföras för att ta fram ett nytt kontrollprogram för 2024 - 2026. 



 



Eva: KVR bör synkronisera kontrollprogrammen med vattendirektivets 6-



årscykler, exempelvis att upphandlingarna ska följa dessa på 3+3 år; 



Susanne: vattenrådet bör ge en konsult i uppdrag att redovisa varför provpunkterna 



finns och om dessa är representativa vid en statusklassning. VA SYD anser att 



endast dessa provtagningspunkter ska redovisas till IVL. Länsstyrelsen hänvisar 



till verksamhetsutövaren att redovisa detta – Därför bör KVR utreda vilka 



provtagningspunkter som är aktuella för statusklassning, annars kan länsstyrelsen 



hindra verksamhetsutövaren.  



 



Pia: alla provtagningspunkter diskuterades vid förra upphandlingen. Därför blir det 



inget jättearbete att beskriva punkterna. De punkter som ”ligger mitt emellan” 



behöver utvärderas.  



Christian (som var med och tog fram förra kontrollprogrammet) och Pia: bedömer 



att det skulle ta en person att utföra arbetet under några arbetsdagar. 



Karl: frågar mötet om medel kan tas från vattenvårdsprogrammet till detta. 



Pia och Christian: anser att kostnaderna för detta inte behöver tas från 



recipientkontrollen. 
 



                  Beredningsgruppen beslutar: 



- Att alla verksamhetsutövarna bjuds in till att lämna synpunkter på hur 



recipientkontrollen varit 2021 – 2022 och önskemål till kommande 



kontrollprogram, inom cirka tre veckor (senast 7 februari); 



- Att en arbetsgrupp med representanter från kommuner, länsstyrelse, 



verksamhetsutövare och vattenrådets kansli bildas med Pia, Susanne, Pardis 



och Florence, med flera som vill vara med – som träffas den 8 februari för att 



diskutera och sammanställa de inkomna synpunkterna; 



- Att detta utkast till nytt kontrollprogram går ut på remiss till alla 



verksamhetsutövare, kommuner, länsstyrelse med svarstid senast tisdag 21 



februari; 



- Att arbetsgruppen träffas igen för att titta på remissvaren (ca den 22-23/2). 



och utforma förslag kontrollprogram, som ska gå med i kallelsen 27/2 till nästa 



beredningsgruppsmöte den 8 mars;  
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- Att ge Ekologigruppen i uppdrag att redovisa varför provpunkterna finns 



och att beskriva vilka provtagningspunkter som är representativa vid en 



statusklassning;  



- Att lägga övrig information till handlingarna. 



 



 



 § 8. Utökning av kanslitjänst 



  Önskemålet angående att utöka kansliet med en tjänst med fördelning 50% för 



Kävlingeåns vattenråd och 50% för Höje å vattenråd diskuteras. Mötet diskuterar 



även motiven.  



 



   Helena: jag har gjort en egen arbetsbeskrivning av min tjänst - för att tydliggöra 



för chefer; för att man inte alltid är synlig; för att man är ifrågasatt; det är också 



viktigt med en arbetsbeskrivning för att långsiktigt säkerställa kompetensen inom 



vattenrådet; för att när man får nya medarbetare kunna ha en tydlighet i 



arbetsuppgifterna. 



   Karl: enligt tidsplan till stämman bör beslut fattas av styrelsen i februari. 



   Helena: ska styrelsen ha synpunkter på arbetsfördelningen? Detta är klart inom 



HVR. Kommer styrelsen i KVR att vilja ha åsikter om fördelning av 



arbetsuppgifter? 



   Pia: frågan för styrelsen är om det ska till en tjänst eller inte. 



   Åsa: angående finansiering av tjänsten – hur stor del av halvtidstjänsten grundar 



man på LONA? LONA är ju mycket osäkert, beroende på politik. 



   Eva: vi jobbar i 6-års avtal, nu fram till 2027. Vi vet inte om verksamheten är kvar 



efter det året, vilket man bör ha i åtanke. 



   Magdalena: det är en svår situation, är det rätt tillfälle nu? Hur tänkte HVR? 



   Karl: styrelsen i HVR är positiv. Ursprungsförslaget var en heltidstjänst 



ytterligare för HVR. Nu är man beredd att dela med KVR. 



   Helena: det finns skillnader i typen av projekt som man arbetar med. HVR jobbar 



med alla typer av vattenprojekt och innovation. AU var mycket positiva, man vill 



mer; man vill hitta lösningar vid exploatering; vill jobba med sedimenttransporter, 



plastföroreningar etc; vill inte bara hålla på med traditionella vattenvårdsprojekt. 



   Karl: HVR vill använda de sparade pengarna. HVR vill anställa ytterligare en 



person för att höja arbetstakten. 



   Helena: tycker att vi kallar till ett nytt möte via Teamsmöte, för enbart denna fråga 



och skickar ut en ”doodle”. 



   



 



  Beredningsgruppen beslutar 



- att bordlägga frågan och kalla Beredningsgruppen till ett Teamsmöte, för att 



diskutera enbart denna fråga och att kansliet skickar ut en ”doodle” till detta. 



- att beredningsgruppen skickar in förslag på förberedelser inför Teams-mötet 



till kansliet. 
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§ 9.  Sammanträdestider - alla tillfällen klockan 9.00 – 12.00 



 



  2023 



•  Beredningsgruppen, onsdagar:  



8/3   Tomelilla 



6/9   Lund 



15/11  Eslöv 



 



• Styrelsemöten, torsdagar: 



16/2  Höör 



20/4  Tomelilla 



28/9  Hörby 



7/12  Lund (då Lomma kommunhus, ska rivas) 



  



➢ Stämma 24 maj Södra Sandby, Kulturhuset ”Trycket” 



 



samt konstituerande styrelsemöte och gemensam lunch.  



Därefter görs studiebesök till Vattenrådets nyanlagda våtmark i Sandby. 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att lägga informationen till handlingarna. 



 



 



§ 10. Övriga frågor                      



10.1 Hörby kommun undrar vilka rutiner som andra medlemskommuner har 



angående utskick till vattenrådets styrelsemöten. 



 



Det är inga andra kommuner som diarieför kallelser och protokoll till vattenrådets 



styrelsemöten. Det är offentliga handlingar genom att protokollen läggs in på 



vattenrådets hemsida. 
 



10.2 Undersökning av orsaker till deformerade skal hos kiselalgerna i Bråån. 



 



Länsstyrelsen rekommenderar KVR att undersöka orsakerna till de onormalt höga 



mängder av deformerade skal hos kiselalgerna, som indikerar höga halter av 



utsläpp av bland annat bekämpningsmedel till Bråån. 



 



Annika: Miljöförvaltningen i Eslöv har inte fått information om olyckshändelser 



med utsläpp till Bråån. Där finns emellertid en flygplats men inga verksamheter 



som har avlopp ut i ån. 



Åsa: Biträdande miljöchef i Höörs kommun, har konstaterat att där finns en stor 



gård i delavrinningsområdet, som använder bekämpningsmedel. Därifrån finns 



emellertid inga rapporter om onormala utsläppshändelser. 



Magdalena: Varför vänder sig länsstyrelsen till KVR med detta? Det är en uppgift 



för tillsynsmyndigheten.  
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§ 10.3 Anmälningar till beredningsgruppens möten 



Eva: Om man anmäler sig till Beredningsgruppens möten, då kan man förvänta sig 



att den personen medverkar och att man till den beställer fika etc. 



Mötet är enigt om detta.  



 



§ 10.4 Helena Björns fråga. 



Helenas fråga ajourneras till nästa möte. 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



- Att lägga övrig information till handlingarna 



 



 



 



Lund som ovan 



 



 



Florence Eberhardt 



Samordnare 



 



 



 



 



Justeras:                     Justeras: 



 



 



 



Eva Nielsen Osterman Mikael Ulvholt 



Sjöbo kommun Hörby kommun 



mötesordförande justerare 
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